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SKOLEBESTYRELSESMØDE  
Skolen på Amagerbro 

mandag den 15. april 2024 KL. 16.30 – 19.00 

 

Bestyrelsesmedlemmer 
 

● Ida Friis Rademacher (forældrerepræsentant) 

● Maria Kristjansdottir (forældrerepræsentant) 

● Lise Olsen (forældrerepræsentant) 

● Sarah Raasø Jakob Andersen (forældrerepræsentant) 

● Mai-Britt Hvam Krogh (forældrerepræsentant) 

● Kimmie H. Philipsen (forældrerepræsentant) 

● Johanna Sjöblom (forældrerepræsentant) 

● Emma Hameed 9.x (elevrepræsentant) 

● Melissa Irgens Lagesø 6.x (elevrepræsentant) 

● Camilla Lyberth (medarbejderrepræsentant) 

● Henrik Vesterløkke (medarbejderrepræsentant) 

● Carsten Olsen (ledelsesrepræsentant) 

● Signe Ingeborg Brandt (Ledelsesrepræsentant - referent) 

● Line Sloth Andersen (ledelsesrepræsentant) 
● Liv Nørgaard (forældrerepræsentant) 
● Jannie Bruun Andersen (forældrerepræsentant) 

 

Deltagelse  
 

Afbud 
 

Ida Friis Rademacher  
Liv Nørgaard 

 
Fravær 
 

Emner Orientering / drøftelse / 
beslutning 

Tid Referat 

1 Godkendelse af dagsorden v. Maria Uddybning af dagsordenen 
Materiale til ordensreglerne 
Tidspunkter på dagsordenen 

 Godkendt  

2  
Nyt fra 

- Ledelsen 
- Medarbejdere 
- Forældre 
- Elever  

Orientering  Ledelsen:  
Der er markedsdag på fredag d. 19/4-2024. Med 
samarbejdspartnere og kommende 0. klasser.  
 
Der er 58 kommende 0. klassesbørn. De 56 er tilmeldt 
KKFO´en 1. maj. Vi ansætter ikke en kommende 



Side 2 af 8 

 
 

børnehaveklasseleder, førend vi kender det fulde 
billede.  
 
Fagfordelingen er i gang. Det er en proces der løber 
over den kommende tid. Skemaer bliver lagt i midten af 
juni. To stillinger på lærere bliver slået op. Vi venter på 
at fagfordelingen er lidt længere, så vi får de rigtige 
profiler.  
 
Siden vinterferien er der en tilstrømning af elever. Fra 
forskellige skoler.  
 
SPA er fortsat på faglig handleplan, og med i et 
samarbejdsforløb med STUK på baggrund af 
parallelsamfundsproblematikker. Vi er også ved at 
færdiggøre vores skolelederuddannelse. De tre spor 
fletter vi sammen, til en fælles handleplan.  
 
Skolelederstillingen kommer i genopslag. Planen pt er 
med ansættelse af ny skoleleder pr. 1/8 – 24. Næste 
gang mødes ansættelsesudvalget internt og gennemgår 
ansøgningerne. Vi drøfter processen.  
Line og Signe fortsætter i deres konstitueringer. Nogle 
opgaver vil blive uddelt til øvrigt personale.  
 
BUU har en distriktsændring ude, omhandlende 
tildeling af elever. Her vil man give elever fra NØA til 
Lergravsparken. VI undrer os over hvorfor vi ikke får 
den tildeling? Der vil blive lavet et høringssvar fra 
skolebestyrelsen.  
 
Der er blevet bevilliget penge til at undersøge om en 
Kategori 4 skole kan dele matrikel med os. Dette er vi i 
dialog med skolen omkring. Vi er obs på at det ikke skal 
være en kvalitetsforringelse for eleverne på SPA.  
 
Spiller det ind på idrætsklasserne? Det er der ikke svar 
på endnu. Flere bekymringer og overvejelser drøftes 
ifht denne løsning.  
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Vi har nu fået lavet to yderligere videoer om læselyst 
og læsevenner, der kan publiceres inden alt for længe.  
 
Eleverne:  
Der er planer omkring et 7. klassesrum, hvor de kan 
være.  
Fire elever fra det store elevråd. Klasserne er blevet 
spurgt om hvad de kan tænke sig.  
 
Skolefesten – der er møde med Louise i morgen og 
arbejdsopgaver. Kommer der noget oppyntning?  
 
Elevrødderne har været afsted om miljødag. En god dag 
for alle elevrødder.  
 
Personalet: 
Fagfordelingen giver lidt uro blandt medarbejderne. 
Det plejer at lykkedes.  
Lærere og pædagoger har sendt en mail ang. 
Håndteringen af episoden d. 15/12-23. Der er kun 
kommet et foreløbigt svar fra Tobias Stark.  
 
Markedsdagen: 
Må begge 7. klasser bage/sælge til markedsdagen til 
brug til lejrskoler? Ja – det er besluttet.  
 
Forældre: 
Høringssvar til distriktsændringen. Bestyrelsen laver et 
høringssvar med en bekymring for hvad der er i spil. 
Bestyrelsen vil gerne invitere børne- ungeudvalget til 
dialogkaffemøde. Her spørgers der til idrætsklasser, 
skoledistrikt og lign. Vi ønsker opbakning og et sikkert 
afklaret fundament at drive skole på fremover. Der er 
opbakning til at skrive et høringssvar og invitere 
udvalget ind til dialogkaffemøde.  
 
Svar fra Svend Allerslev fra forældrehenvendelse 
drøftes kort. Der gøres ikke mere fra bestyrelsens side.  
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Markedsdag. Skolebestyrelsen skal have en info-bod. Fx 
med en quiz og med formål at vise flaget.  
 
Årsberetningen. Skolebestyrelsen skal skrive 
årsberetning. Det bliver en skriftlig årsberetning. Den 
har en lidt anden karakter end forrige år grundet 
hændelsen 15/12-23.  
 
 
  

3 Lejrskole – ny budgetudmelding – principper på SPA Drøftelse/beslutning  Nye budgetudmelding påvirker de principper der er 
vedtaget omkring lejrskoler. Tidligere har der været 
tildelt penge specifikt til lejrskoler. Det er der ikke 
længere. 
Fastholder vi som bestyrelse de principper vi har eller 
ændrer vi dem, nu hvor pengene skal findes i eget 
budget? 
 
1.,3.,5., og 8 årgang er afsted i nuværende skoleår.  
 
Til kommende fagfordeling har vi budgetteret med at vi 
har pengene til kommende skoleår.  
Budgettet inkl alle lejrskoler balancerer.  
 
Der er bred enighed om at vi fastholder lejrskoler.  
 
Hvis vi skal spare en væk er det 1. klassestur. Og lave 2 
overnatninger i 5. klasse og 2 overnatninger på 5 inden 
de fire overnatninger i 8. klasse.  
 
Vi indstiller til at ændre i principperne gældende i 
skoleåret 24/25. Her bortfalder 1. klasses lejrtur og 5. 
klasses lejrskole bliver reduceret i to overnatninger.  
 
Dette er vedtaget i bestyrelsen. Principperne skal 
ændres.  
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 PAUSE med spisning    

4  Ringetider Drøftelse/orientering  Pr. 1/1 – 2024 er ringetiderne ændret ud fra en 
pædagogisk overvejelse med teamkoordinatorer. 
 
Dette skyldes et afsæt i at der var kommet en praksis 
på skolen omkring at bruge undervisningstid på at spise 
frugt.  
 
Vi skal bruge pausetid på at spise og undervisningstid 
på at spise.  
 
Dette har medført reguleringer i ringetiderne.  
 
Der udtrykkes ønske om at skolebestyrelsen var blevet 
inddraget i processen.  
 
Er det den rigtige løsning? I forhold til at prioritere at 
spise udendørs?  
 
Spisepausen er lidt kort – og man skal spise sin 
formiddagsmad udenfor.  
 
Ledelsen drøfter det hos teamkoordinatorerne, og 
kommer med en tilbagemelding til SB. Det tages op i 
begge elevråd.  
 
 

5  Ordensregler Drøftelse  På baggrund af hændelsen er vi blevet anbefalet at 
revidere ordensreglerne, så vi kan bruge dem i de 
situationer vi har brug for dem. I dag drøfter vi om vi 
har brug for at revidere dem.  
 
Det pointeres at der godt kan være to sæt 
ordensregler. Et i et positivt sprog, og bagved et sæt i et 
mere afklaret og konsekvent sprog.  
 
Vi taler om formålet med de nye ordensregler, og 
hvordan de bliver omsættelige. 
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Værdier og ordensregler skilles ad.  Så afsættet er 
værdierne, og ordensreglerne er konsekvensen af 
dette. Stadig et dokument.  
Det er vigtigt at alle bliver tænkt med, Personale, 
forældre, elever etc. 
 
Der er et grundlag til at ændre ordensreglerne, og skille 
værdier og regler fra hinanden. Vi tænker på det som 
husordenen. 
 
Processen startes i MED/Trio og bliver bragt ind i SB.  

6 Elevfravær  Orientering og drøftelse  Drøftes på kommende møde – flyttes.  

7 EVT.    Der er kommet mere hundelort i skolegårdene. 
Det er en legeplads for børn. 
 
Forslag: Skriv på diverse Amagergrupper 
Læg vejen forbi 
 
Næste skolebestyrelse bliver forkortet og vi slutter med 
at spise sammen.  
 
Vi mangler suppleanter. Skal vi lave et reklameopslag? 
 
KKFO lukkedage. Lukket 1. maj 
Der skal skrives ud at der er lukkedag på skolen d. 26/4. 
 
Der ønskes øget samarbejde med klubberne omkring 
indsatser med børnene.  

8 Punkter til næste møde   
 

 
 

      

Punkter til kommende møder 
 

• Evaluering af meddelelsesbogen 

  



Side 7 af 8 

 
  

• Evaluering af co-teaching  

• Elevfravær  
 

 

Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 23/24 2024:  27/5 

Udgivet af skolebestyrelsen på Skolen på Amagerbro 
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